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Trei arce în apă 
 

Exodul 1:15-22 

Pastorul Paul Hamilton 
 

Introducere: 

La sfârșitul cartea Genezei se vorbește despre Iosif care 

era în relații bune cu Faraon. Însă la începutul cartea 

Exodului vine la putere un împărat nou care nu l-a 

cunoscut pe Iosif. Acestui împărat nu-i plac copiii lui 

Israel și Biblia ne spune că el începe să-i amenințe pe 

copiii lui Israel deoarece ei erau foarte mulți. El este 

îngrijorat pentru că dacă cineva ar veni să lupte 

împotriva lor ca și copiii lui Israel  se vor alătura lor. 

Deci, el începe să-i gonească, să-i apese și să-i persecute 

pe copiii lui Israel. El îi începe a robi.  

Știți care este lucrul minunat despre copiii lui Israel. Că 

de fiecare dată când ei erau persecutați, numărul lor se 

înmulțea. Biblia spune că ei se înmulțea şi ei creșteau. 

Dumnezeu întotdeauna binecuvântează pe cei supuși. 

În timp ce ei creșteau, Faraon devenea tot mai îngrijorat. 

Deci, el a făcut un lucru foarte tragic. El a poruncit ca 

toți bebelușii de parte bărbătească de la doi ani în jos să 

fie omorâți. Dacă într-o familie se năștea un băiat, el 

trebuia să fie omorât. 

El era mai specific: 

Exodul 1:22 
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Toți copiii trebuiau să fie aruncați în râul. Îmi imaginez 

că acel râu era mare, dar când mă gândesc că toți acei 

copii trebuiau să fie aruncați în râu aceasta mă necăjește 

foarte mult. 

Ar trebui să ne necăjească că ei omorau copiii 

nevinovați. Ar trebui să ne necăjească că oamenii să 

îngrijesc mai mult de animale decât de ființe umane. 

Haideți să nu ne obișnuim cu această ideii. 

Biblia spune că era o femeie din casa Leviților.  

Exodul 2:1 ea era însărcinată şi a născut un fiu. Biblia 

spune că acel copil era de la Dumnezeu. 

Ea l-a ascuns timp de trei luni. Ea își dădea seama că acel 

copilaș pentru că era băiat, trebuia să fie aruncat în râu. 

Dar ea a decis că-l va ascunde. Apoi ea a hotărât să-l 

salveze de la moarte. 

Exodul 2:3 

„Și când nu l-a mai putut ascunde, a luat pentru el o 

arcă din papură și  a uns-o cu bitum și cu smoală și a 

pus copilul în ea; și a pus arca între trestiile de lângă 

malul râului” 

Ea l-a pus pe copilaș în acea arcă şi l-a pus pe malul 

râului. 

Şi ceea ce s-a întâmplat mai departe a fost un miracol.  

Biblia spune că ea era foarte necăjită că trebuia să 

lase copilașul singur în acea arcă la malul râului. 

Biblia spune, că sora acestui copilaș a stat şi a privit 

de departe ce avea să se întâmple: Exodul 2:5 

„Și fiica lui Faraon a coborât să se spele la râu; și 

servitoarele ei umblau pe malul râului; și când a 
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văzut arca printre trestii și-a trimis servitoarea să o 

aducă” 

Versetul 7. 

„Atunci sora lui a spus fiicei Faraonului: „Să merg și 

să îţi chem o doică dintre femeile evreice, ca să 

alăpteze copilul pentru tine?” 

Ea a plecat şi a adus-o mama copilului. Aceeași femeie 

care a pus copilul în arcă şi l-a lăsat pe malul râului între 

trestiile. 

Versetele 8-9 

Aceasta a fost de necrezut, aceasta a fost un miracol. 

Dumnezeu l-a salvat pe Moise pentru că a avut un plan 

pentru viața lui. Dumnezeu a pus dorința în inima mamei 

lui Moise să facă acea arcă şi să-l lase pe malul râului. 

Să-l lase în mâna Domnului.  

Când fiica lui Faraon l-a găsit şi l-a luat la ea acasă, 

aceasta a fost planul lui Dumnezeu. 

 

Sunt câteva arce în Biblia cu care se întâmplă același 

lucru. 

Exodul 2: întrând în acea arcă unde era siguranță. Acel 

copilaș avea să iasă din el cu o nouă destinație pe care 

Dumnezeu a planificat-o pentru viața lui. 

Conceptul este arca şi aflarea în el care a salvat viața 

acelui copilaș de la ape şi moarte. 

 

 

 

Geneza 6  
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Știți istoria despre arca lui Noe. Arca lui Noe era o sursa 

de  Salvare. Lui Noe I s-a spus să construiască o arcă. 

Geneza 6:14 aceasta a fost același lucru pe care mama 

lui Moise a făcut. Ea a făcut a arcă mică, l-a smuls cu 

smoală pentru ca apele să nu poată pătrunde în el. 

Priviți la Geneza 7:1 “Și DOMNUL i-a spus lui Noe: 

Intră tu şi toată casa ta în arcă; căci te-am văzut 

drept înaintea mea în această generație.” 

Biblia spune că doar 8 suflete au intrat în acea arcă. 

Notați 7:16 “și DOMNUL l-a închis înăuntru.” 
Atunci când Dumnezeu închide ușa după cineva, aceasta 

înseamnă că acea persoană e în siguranță. Așa precum 

mama lui Moise l-a pus în acea arcă mică. Biblia spune 

că fiica lui Faraon l-a văzut, l-a deschis şi l-a luat de 

acolo. Copilașul era salvat de la moarte la fel ca şi Noe 

care era salvat de la potop. El era în arcă şi era în 

siguranță. 

Acesta era planul pe care l-a avut Dumnezeu. 

Iată ce noi vedem, Moise era în arcă şi Dumnezeu nu şi-a 

sfârșit lucrarea cu el. Moise era salvat în arcă. 

Dumnezeu a avut un scop şi un plan pentru Moise la 

fel cum a avut un plan pentru Noe pe de altă parte a 

arcii.  

Priviți la Iosua 3: Permiteți-mi să vă arăt o arcă care 

n-a fost udată. 

Iosua 3:6 

Chivotul legământului 

Dacă vă amintiți, ei au construit chivotul şi deasupra lui 

era scaunul milei. Ei purtau acel chivot în toate pârțile 

Israelului. Ei îl numeau chivotul legământului 
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Domnului pentru că în interior el avea anumite 

lucruri care le aminteau ce a făcut Dumnezeu pentru 

ei. Acolo erau tablele de piatră cu cele 10 porunci. 

Nuiaua lui Aaron. Şi alte lucruri care le aduce aminte 

despre ceea ce a făcut Dumnezeu pentru ei. Ei umblau 

cu chivotul legământului Domnului din loc în loc, dar 

puterea lui Dumnezeu era peste scaunul milei. Literar 

aceasta era imaginea tronului lui Dumnezeu. Când Moise 

întra să vorbească cu Dumnezeu, Biblia ne spune că 

Dumnezeu vorbea de la acel scaun al milei. 

El a spus preoților să ia chivotul şi să meargă la râul 

Iordan. Dar chivotul nu trebuia in nici un chip să fie udat. 

 

Şi atunci când chivotul mergea înaintea lor, Dumnezeu 

avea să aducă siguranță poporului. 

Iosua 3:8 

Ceea ce-i interesant este că Moise se simțea sigur în 

arcă lui. Dumnezeu l-a pus chiar acolo unde dorea El. 

Dumnezeu a avut un plan pentur el. Noe era în arca 

lui cu familia sa. De ce? Pentru că acolo era 

siguranță. Ei au intrat în acea arcă pentru că 

Dumnezeu a avut un plan pentru ei. Copiii lui Israel 

care călătoreau prin pustie şi purtau chivotul 

Domnului înaintea lor aveau o promisiune că 

Dumnezeu îi va duce în țara promisă şi ei au scăpat 

de moarte în pustie a generațiilor vechi. Acum ei 

mergeau prin apele Iordanului. Ei purtau chivotul 

legământului Domnului înaintea lor căci aceasta era 

ceea ce Dumnezeu dorea ca ei să facă. Ei treceau de la 

un loc la altul, din pustie la țara promisă. 
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Notați versetul 13, “Şi se va întâmpla, imediat tălpile 

picioarelor preoților care poartă chivotul 

DOMNULUI, Domnul întregului pământ, se vor 

odihni în apele Iordanului, că apele Iordanului se vor 

despărți de apele care coboară de sus și vor sta 

grămadă.” 

Poate că spuneți, „Eu am crezut că aceasta era doar un 

chivot.” Dar se spune că Domnul întregului pământ se va 

odihni pe ape. „Vreai să spui că Dumnezeu şi-a pus 

puterea peste acea bucată de lemn?”  Frați şi surori, noi 

trebuie să înțelegem ceva. Dumnezeu şi-a pus mâna peste 

acel chivot la fel cum a făcut şi cu Noe. El a despărțit 

apele Iordanului ca ei să poată merge pe pământ uscat. 

Aceste nu erau niște pietre puse acolo sau ceva făcut de 

mâna omului, ci era mâna lui Dumnezeu care a despărțit 

apele Iordanului. Dumnezeu a poruncit apelor să se 

despartă şi ele s-au despărțit!!! Încetați să credeți ce 

oamenii spun, şi începeți să credeți ceea ce spune 

Biblia!!!! 

  

Este o minune prin ceea ce Moise a trecut, Noe şi Copiii 

lui Israel au trecut. Este o minune prin ceea ce noi 

trecem. 

Permiteți-mi să vă spun că şi noi suntem în legământ. Ei 

au trecut prin chivotul legământului Domnului, noi 

suntem siguri în el. Nu era nici un chip in care apa să 

ajungă la ei. 

Iosua 3:17 
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Acel râu s-a uscat foarte repede pentru că Dumnezeu 

l-a uscat. 

Pământul sub ei nu era noroios. Ei mergeau pe pământ 

uscat. Dumnezeu a uscat acel râu. El a creat circulația 

apei şi a aerului. El a creat tot ce noi numim natură. 

Dumnezeu poate porunci apelor, pământului, mărilor şi 

nouă ce să facem. Eu sunt bucuros că mă aflu în Cristos 

 

Noe în arca lui se afla in siguranță. Moise în arca lui 

se afla în siguranță. Copiii lui Israel se aflau în 

siguranță pentru că chivotul legământului Domnului 

mergea înaintea lor. 

În Iosua 5 ei au hotărât să reînnoiască chivotul 

legământului Domnului. El a poruncit ca toți oamenii 

de parte bărbătească să fie circumcizi din nou. De ce? 

Pentru că ei erau în legământul Domnului. Ei erau 

sub protecția Domnului. 

Noi avem același Dumnezeu, dar avem un chivot mai 

bun. 

De ce? Pentru că cartea Evrei ne spune că acest chivot 

este mai bun decât arca lui Noe, decât arca lui Moise şi 

decât chivotul legământului Domnului din Vechiul 

Testament, pentru că acest chivot are un nume şi acesta 

este Domnul nostru Isus Cristos. În Cristos Isus noi 

suntem în siguranță salvați. 

Efeseni 2 

Priviți la Efeseni 1:17-18 

„Ochii înțelegerii voastre, fiind iluminați, ca voi să 

cunoașteți...” 

Noi trebuie să înțelegem aceasta. 
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Notați versetul 19-20 „Pe care a lucrat-o în Cristos, 

când l-a înviat dintre morți şi l-a așezat la dreapta sa, 

în locurile cerești,” 

 

Chiar acum Cristos stă la dreapta Tatălui în locurile 

cerești. 

Priviți la Efeseni 2:5-6 

Chiar acum noi stăm împreună cu Isus la dreapta 

Tatălui pe scaunul Lui de domnie. Noi suntem în 

Cristos Isus la fel precum Moise se afla în arca sa, la 

fel cum Noe era în arca sa şi copiii lui Israel în 

chivotul legământului Domnului. Noi fiind în Cristos 

Isus, deja suntem  în locurile cerești. Noi deja suntem 

moștenitori al tronului. Noi suntem siguri şi sub 

protecția lui Dumnezeu. Noi suntem deja destinați 

pentru glorie. Tu poți să te depărtezi de Cristos însă 

dacă tu ești în Cristos tu nu poți să ieși din El. Tu nu 

poți să-ți pierzi salvarea. Sângele lui Isus Cristos ne 

va ține pe toți în El până la sfârșit. Eu sunt bucuros 

că sunt în arca lui Cristos, salvat şi în siguranță. 

Noi suntem salvați prin har până la sfârșit. 

Priviți la Romani 8:37-38 

Cineva a spus că poți pierde salvarea, Satan poate să 

ți-o ia. Dumnezeu e mai mare decât noi. Dumnezeu e 

mai mare decât Satan. 

Noi suntem în Cristos Isus şi noi suntem chivotul 

mărturiei Lui, noi suntem în arca pe care El a pregătit-o 

pentru noi. Noi suntem în siguranță cu El.  

Priviți la Romani 8:17, 37-38 
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Biblia spune că noi suntem mai mult decât biruitori 

împreună cu Cristos Isus, noi deja stăm în locurile 

cerești. Noi suntem în drum spre veșnicie. Însă aici pe 

pământ El are un scop pentru noi. 

 

Efeseni 1:3 

Fiind în Cristos este să fii în siguranță, fiind în Cristos 

este ca şi cum să fii în acea arcă mică care a fost pus pe 

apă. Noi la fel suntem puși pe apă. Satan nu ne poate 

distruge. Atunci când noi suntem în Duhul Sfânt, 

nimic nu ne poate distruge. 

 

Efeseni 1:13, notați, “...după ce aţi crezut, aţi fost 

sigilați cu acel Duh Sfânt al promisiunii,” 

Duhul Sfânt este înăuntrul nostru. Cineva a spus că poți 

să-l pierzi. Ei nu şi-au studiat Biblia. Astfel de persoane 

trebuie să învețe că legea a fost schimbată odată cu 

moarte lui Isus pe cruce. Şi nu mai trebuie de adus 

sacrificiile pentru păcat. Aceasta nu este prin dreptatea 

noastră, ci prin dreptatea lui Cristos. Noi suntem în 

Cristos. Dreptatea noastră este ca niște haine murdare. 

Dreptatea Lui este pură, sfântă şi perfectă. Păcatul nu 

este atribuit nouă, aceasta este prin har. Dumnezeu vrea 

ca copiii Lui să știe că  sunt salvați şi că sunt în 

siguranță. Nu este nimic în lumea aceasta care ar 

putea să ia de la noi salvarea veșnică. 

 

Isus a spus că nimic nu poate să ne scoată din mâna 

Tatălui! Dacă tu te-ai încrezut în Isus ca şi Salvator 

personal tu ești la fel de sigur cum a fost şi Moise în 
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acea arcă. Moise nu avea să moară. Dumnezeu  avut 

un scop pentru el. Dumnezeu știa că Moise va fi scos 

din apă şi El știe ce viitor îl aștepta pe Moise. 

Noe nu avea să moară în potop. Dumnezeu a avut un 

plan pentru el şi familia lui. Ei erau închiși în acea 

arcă şi pluteau pe apă. Ei erau în siguranță. De ce? 

Pentru că Dumnezeu i-a închis în arcă. Atunci când 

copiii lui Israel au părăsit pustia şi au intrat în țara 

promisă, ei nu mai erau robi şi nu mai erau supușii 

cuiva. Ei erau stăpâni pe acea ţară. Ei au trecut prin 

acele ape şi Dumnezeu a știut exact ce avea să facă. 

Însă noi nu știm. Eu nu vreau să pierd acel eveniment 

când noi vom păși în împărăția lui Dumnezeu. 

Efeseni 4:30 

Noi suntem sigilați cu Duhul Sfînt. Efeseni 1 spune că 

noi suntem sigilați cu Duhul sfînt. 

De ce? Pentru că Duhul Sfânt este cel ce ne înviază din 

morți. Duhul Sfânt este cel care ne dă viață în Cristos. 

Duhul Sfânt este cel care ne va învia din morți. 

Dumnezeu a avut un plan pentru Moise. 

Dumnezeu a avut un plan pentru Noe. 

Dumnezeu a avut un plan pentru copiii lui Israel. 

Dumnezeu are un plan pentru noi. 

 

Ești tu sigur că ești salvat?  Nu  trăi așa cum tu 

dorești pentru că vei avea de suferit din cauza asta. 

Dumnezeu te va  mustra şi te va urmări. Noi trebuie 

să trăim așa precum Dumnezeu a planificat pentru 

noi. Noi trebuie să-I reprezentăm numele într-un mod 

corect. 


